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Torsdag 7. mars 

Presidenten ønsket velkommen 11 gjester. 
Egil Karlsen 50 år på lørdag. 
Gitt tilskudd til et seminar som går i USA Hanna Sofie Larsen fra Løke 
Ryla Ungdom opp til 25 år Fra Vår kandidat er fra Risør 17 år 
 
Tema for 3 min 
Nasjonalt senter for testing av oljevernutstyr v/Giedre Agurkyte.  
Testhallen i Horten med saltvannsbasseng, testing av oljelenser i bølger og strøm. Vannvolum 
800m3. Leverandører kon komme og teste sitt utstyr. 
Laboratorium for vannprøver. 
Sammen med SINTEF testes nytt utstyr for å bryte ned olje på overflaten. 
 
Hovedtema: 
V/Marte J Helleland, Møller Bil Tønsberg. 
Morgendagens mobilitet. 
Alle har ett eller annet forhold til bil. 
Møller selger ca 1200 nye biler PR år. Ca 700 bruktbiler. 17000 verkstedgjennomganger PR år. 
70 pr dag, Sykefravær på 2%, meget bra. Topp 3 mest lønnsomme forhandlere i landet. 
I Norden har Møller 4300 medarbeidere. 
Bil i dag er ikke det samme som for 30 år siden. 
Mobilen kom i 1985 til 109 mill Mobiltelefoner i 2000. 
Vil vi få samme utvikling på bil? Hva er en bil om 20 år? IPad på hjul? 
Norge ligger ca 5 år forand Europa hva gjelder teknikk, vi tror at fremtiden er elektrisk. 
Elbil er totalt mest miljøvennlig i forhold til de andre alternativene. 
80 nye elbiler innen 2025, 300 versjoner alle merker på tvers innen konsernet. 
Golf kommer nå i versjon nr 8. Nye versjoner av elbiler kommer i 2020. 
Nyhet. 
Audi e-tron kom i år, rekkevidde 415 km kr 651900.- Startpris. 
Bestillingstid? Et halvt år. 
Mikromobilitet er nå noe som kommer, sparkesykkel med batteri. «Streetmate» 
Innen 5 år vil vår inntjening komme fra Mobilitetstjenester. Bildeling er et av disse, tjenesten 
heter «Hyre» Alt skjer via en App. Foreløpig i Oslo. Vil komme i resten av landet etterhvert. 
Nøkkelen til bilene er elektronisk. 
Selvkjørende biler vil komme, men hvor fort? 
Batterier på elbiler holder lenger enn en bilmotor, 800 000 km pr batteri. 
Det lages batteritårn slik at disse kan lades i tider av døgnet hvor det er kraftoverskudd. 
 
Sommercamp skal vi være med å arrangere i år, 12 ungdommer fra forskjellige land. 



Lotteriet innbrakte kr 1630.- 
Neste møte: 
Harald Møller fra SVG 
 
 

Torsdag 14. mars 
Lars åpner møtet.  

Rotarysaker: Hans Martin angående mail om GSE-Light. Det haster med å finne en kandidat. 

Treminutter med Arne Skobba. Om en bok om gamle merkedager. 

 

Helge Klingeberg introduserer hovedtaler Harald Møller som er rektor ved Sandefjord 

Videregående skole. Vokst opp på Gjennestad Gartnerskole.  

Snadefjord VGS er norges største vgs med 2100 elever og ca 370 ansatte. Ny skole i 1996. 

Knutepuntskole for hørselshemmede. 40 språk inkludert tegnspråk brukes på skolen.  

Visjon: mangfold og muligheter. Kunnskap og trivsel skal forme din fremtid. 

Verdier: åpen og rettferdig, modig og profesjonell. 

Skolen har husprosjokt på Sri Lanka. Har bygget 60 hus på 3 år.  

Studieforbredende: 7 valgmuligheter 

Yrkesfaglig forbredende: 7 muligheter. 

VG3cfgopplæring på skolen for de som ikke får lærlingeplass. 

Gratis havregrøt hver morgen i kantinen til alle.  

 

Dagens lotteriinnkomst 1470 kr. 

 

Neste møte: Helge Klingeberg snakker om middelalderkirker i Sandefjord. 

 

Torsdag 21, mars 

Rotarymøte 21.03.19. 
Presidenten ønsket velkommen 5 gjester. 
Han minnet om Rotary Konvensjon 1.-5. juni 
Program for 2. kvartal er klart og alle kan ta med seg et eks. etter møtet. 
I dag tok vi opp et nytt medlem i klubben. 
Kai Skjelbred introduserte Finn Bjørnå, født i 1958 i Romsdalen. Han kom til Stokke i 1985. Vi 
ønsker Finn velkommen i klubben. 
Finn gjorde en kort presentasjon av seg selv. 
Jon hadde 3 minutt med refleksjoner om en jobbreise til Geneve. 
Cern ble etablert i 1954. 23 medlemsland, Norges bidrag er 200 mill kr. Verdens største senter 
for kjernefysisk forskning inne i fjell. 
Der finnes en akselerator som er 27 km lang, sirkulerer med nesten lysets hastighet. På 
grunnlag av dette ble Norsk Data etablert. Her forskes på alt innen partikler. Det er kommet 



mange nye partikler herfra. 
Til slutt fortalte han om en festlig opplevelse om hvordan han ved en feiltagelse betalte toll for 
alkoholfri vin. 
 
Helge Klingberg holdt hovedforedrag om 
middelalderkirker i Sandefjord. 
Middelalderen er fra 1030- 1530. Fra Hellig Olav til Martin Luther. 
En kirke fra middelalderen består av kor, skip og våpenhus. Disse er de sentrale rommene i 
kirken. Alle kirker er orientert øst - vest. Hvorfor det? Man hadde en forestilling om at Kristus 
skulle komme tilbake i morgenrøden, der er da presten nærmest så kommer menigheten. 
I Middelalderen hadde vi 1000 stavkirker, 300 steinkirker. 
Det er 28 stavkirker igjen i dag og 150 steinkirker. 
I Vestfold har vi 1 stavkirke og 21 steinkirker. 
Sandar Kirke var en gang steinkirke. Stokke hadde en steinkirke. Den ble revet i 1880. 
Arnadal har antagelig også hatt en steinkirke, men dette vet vi lite om. 
Frem til Reformasjonen betalte alle kirkeskatt, da ble vedlikeholdet av kirkene gjort veldig bra. 
Alle stavkirker har en svalgang utenfor kirken, denne er for å beskytte mot vær og vind, men 
også for de syke. 
De har 4 eller flere staver/stolper som bærer hele kirken, derav navnet. De fleste stavkirker har 
også en midtstolpe. 
Høyjord stavkirke var helt annerledes frem til år 1900. Den hadde blitt gjort om til å se ut som 
en vanlig kirke. 
Ved en restaurering som startet på begynnelsen av 1900 tallet, ble den gjort om til dagens 
resultat. Ferdig i 1953. 
Vi vet ikke med sikkerhet om den var opprinnelig slik den ser ut i dag. Svalgang er imidlertid 
ikke tatt med i Høyord. 
Steinkirker: 
Muren kalles en kistemur. Den består av stein på begge sider med mye luft i midten. For å 
bygge kirkene ble det brukt kalkmørtel. Denne består av kalkstein som er malt og varmet opp, 
deretter tilsatt vann. 
Andebu kirke har sitt nåværende utseende fra 1933. 
Koret i dagens kirke var opprinnelig hele kirken. 
Kodal Kirke har kun koret fra middelalderen. Kirken falt sammen pga dårlig vedlikehold. I 1793 
fikk den formen den har i dag. 
Skjee Kirke ble bygd på slutten av 1100 tallet. Dens opprinnelige form vet vi lite om, bortsett fra 
at det ble stengt en inngang fra syd i 1664. 
I 1846 ble den utvidet sørover og vestover, da ble det også bygd et tårn av tre, kor og sakristi. 
I 1932 ble den bygd om til dagens utseende. Da fikk den altså dagens tårn i betong. 
I 1976 hadde vi et voldsomt uvær med torden. Da oppsto det en ulmebrann i tårnet. Det ble 
restaurert ved at Freitag heiset det ned og byttet ut ødelagt treverk, beslo det med nytt kobber 
for så å heise det på plass. 
I 1932 ble det også revet et galleri og laget større åpning inn til koret. 
Våre 4 kirker er fredet som middelalderkirer, selv om det kanskje ikke er så mye igjen fra selve 



Middelalderen. 
Kr 2073,- kom inn på Lotteriet. 

 

Torsdag 28. mars 

Rotarymøte 28.03.19 
Presidenten ønsket velkommen 
Merkedager: Øystein Dammen 63 år i dag. 
Gjester: 5 gjester 
Anne Grethe har sagt ja til å bli medlem. 
Terje Olav hadde 3. Min. 
Dvelte rundt forkortelser og korte navn. VY er jo et slikt eksempel. 
Har jobbet i samme org i over 40 år. Den har også endret navn en rekke ganger, intill vi dag har 
navnet DSB. Hva hvis vi skal skifte navn nå? Hva vile det da bli? 
Alle fikk en lapp i posten for en tid tilbake, beredskap i eget hjem var fokus for å tenke 
forebyggende. Den skulle ikke virke skremmende, men noen har reagert på den som skremsels 
propaganda. Vi har spøkt med at vi kunne jo byttte navn til «Bø» 
Hovedtema: Hans Gerhard Sørensen v/Gjørund Sørensen 
Jørand syntes ikke det var enkelt å snakke om egne foreldre, det kan bli for nært. 
Jørand skulle aldri bli kunstner, men de siste 30 år har han jobbet med litografi sammen med 
sin kone Grete. Mens Hans Gerhard brukte mest tresnitt. (Xylografi) 
Han spurte sin far om han kunne huske om han kunne løpe? Han var jo rammet av Polio. 
Armene derimot var det ingen ting i veien med. Bruke de derfor desto mere. 
Han vokste opp i Melsomvik, sammen med 3 søsken. Bestefar var sjømann og var mye på havet. 
Hans Gerhard ble syk i 1929. I løpet av et døgn var han lam. Han var på sykehus i et halv år. Når 
han ble skrevet ut fikk de beskjed om at han aldri kunne kommet til å gå igjen, men med en 
masse trening og motivasjon fra sin mor kunne han igjen gå på engene ben etter et halvt år. 
Han var glad i fotball derfor ble han Keeper. 
Han ble god på å bruke spark. Ble aldri mobbet for sitt handikap. I alle ledige stunder ble det 
mye lesing. Han tok middelskole og gymnaset. Som 20 åring dro han til Oslo og skulle studerte 
Filiogi. Dette var i 1943. I Oslo ble han kjent med Enevold Tømt og han så på tegningene hans, 
han fikk tilbud om å begynne på kunst og håndverksskolen, samtidig fikk han også tilbud om 
jobb som illustratør. Det ble jobb som illustatør i stedet for studie. Hans sjef var Roar Sjeibler. 
Han hadde gode tanker om hvordan bøker skulle illustreres. Han ble bedt om å reiste hjem med 
gasje, for kun så å kunne utvikle seg som tegner. Etter en stund begynte han alikevel på Kunst 
og håndverksskolen, var ferdig utdannet i 1950. 
Xylografi var et håndverk frem til 80 tallet. Fotooverføring ble mer og mer vanlig. Derfor ble 
faget overflødig. Et trykk (Xylografi) fra et treemne kan det bli opptil 100 000 trykk. Han brukte 
mye Bjørk. Hans Gerhard debuterte i 1948,hans første illustrerte bok kom ut i 1949. 
De vurderte å slå seg ned i Vinje, men den forbindelsen de fikkk til Vinjer er at de satte opp en 
liten hytte, sammen med Sverre Solum. 
Etter å ha giftet seg flyttet de inn i andre etasje i Melsomvik, på to rom. Der var det verksted for 
leire og trykking. Alt foregikk i disse to rommene. 
Hans Gerhard jobbet ofte om natten, for å få arbeidsro. Det var mye besøk og gjester. I Juli et år 



var det 125 gjester, derfor var det ikke lett for Hans G å få gjort jobben sin. Han fikk seg ikke til å 
si at det ikke passet med besøk. 
Hans G tegnet bestandig, over alt hvor han var tegnet han. Kanskje for å holde sykdommen i 
sjakk, men mest av alt fordi han likte å tegne i alle sammenhenger. 
Gjørund viste frem mange trykk av Hans G. Disse ble brukt i en rekke bøker. 
1955 gjorde han det store gjennombrudd med trykk som han gjorde til fortellinger og legender 
av Leo Tolstoj. 
Han var opptatt av hele boka, alt skulle henge sammen som et kunstverk. 
I 1958 var det 50 år siden Jonas Lie døde, han lagde trykk til hans historier. 
«Nordlands Trompet» av Petter Dass inneholder ca 50 trykk av Hans G. 
Han fikk jobb med å tegne tapet i forbindelse Valle tapetkabrikkks jubileum. 
Et fantastisk fortelling om Hans Gerhards Liv som kunstner. 
 
Neste møte komunstyresalen i Sandefjord, onsdag neste uke. 
1680 kr kom inn på lotteri. 
 
 

 

 


